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Chambre des représentants Kamer van volksvertegenwoordigers 
 
 
Question parlementaire Parlementaire vraag 

 
 
Vraagnummer : 55-2-001736 
 
Parlementslid : DE WIT Sophie 
 
Geregistreerd : 07/03/2023 
 
Einde termijn : 07/04/2023 
 
Titel : Assisenzaken. 
 
Het standpunt van N-VA om de assisenprocedure af te schaffen is bekend. Door het 
mondeling karakter en de vele archaïsche procedureregels neemt een rechtszaak 
voor het hof van assisen veel meer tijd in beslag dan een correctioneel proces. 
Bijgevolg ligt de kostprijs voor een assisenproces dan ook een pak hoger. 
Bovendien is de berechting door een volksjury door de toegenomen complexiteit van 
wetgeving en de samenleving niet meer van deze tijd en hoort dit te worden 
overgelaten aan professionele beroepsrechters. Tot slot betekent de onmogelijkheid 
om hoger beroep aan te tekenen (met uitzondering van cassatieberoep) een belangrijk 
manco in het licht van de rechten van verdediging. 
De vorige minister van Justitie Koen Geens ondernam met de "Potpourri II-wet" een 
poging om enkel nog drukpersmisdrijven en politieke misdrijven voor het hof van 
assisen te brengen en misdaden automatisch te correctionaliseren. Deze hervorming 
werd echter vernietigd door het Grondwettelijk Hof. Sindsdien vinden er opnieuw meer 
assisenzaken plaats. 
1. Hoeveel assisenzaken hebben sinds 2018, telkens per jaar en per assisenhof, 
plaatsgevonden? 
2. Hoeveel bedroeg de gemiddelde duurtijd voor de behandeling van een proces voor 
het hof van assisen? 
3. Kan een actuele inschatting gemaakt worden van de gemiddelde kostprijs van een 
assisenproces? 
4. a) In hoeveel assisenzaken werd cassatieberoep aangetekend? 
b) In hoeveel van die gevallen heeft het Hof van Cassatie beslist tot de verbreking van 
het arrest van het hof van assisen en moest bijgevolg een nieuw assisenproces 
georganiseerd worden? 
5. a) Hoeveel bedraagt de gemiddelde termijn tussen de afsluiting van het 
strafonderzoek en de start van het assisenproces? 
b) Is er sprake van achterstand in de behandeling van assisenzaken? 
6. Het momenteel lopende assisenproces over de terroristische aanslagen van 22 
maart 2016 toont nogmaals zeer duidelijk aan dat de assisenprocedure niet meer van 
deze tijd is. Onderneemt u pogingen om binnen de regering te werken aan een 
consensus over de modernisering, of beter nog, de afschaffing van assisen of legt u 
zich naar bij de stilstand?  
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Question n° 55-2-001736 de madame 
la députée Sophie  DE WIT du 
07/03/2023 au Vice-Premier ministre et 
ministre de la Justice et de la Mer du 
Nord. 
 

Vraag nr. 55-2-001736 van mevrouw 
de volksvertegenwoordiger Sophie   
DE WIT van 07/03/2023  aan de Vice-
eersteminister en minister van 
Justitie en Noordzee. 

  
  
1. L’honorable membre trouvera en 
annexe le nombre de procès d'assises 
par an et par cour depuis 2018. Ces 
données sont fournies par les cours 
d’appel. 
 
3. Le Collège des cours et tribunaux ne 
dispose pas de ces informations.  
 
En général, la plupart des coûts sont des 
frais de justice (paiement des salaires 
des jurés, indemnités des interprètes, 
indemnités des témoins,...).    
 
Spécifiquement pour les frais de justice, 
un centre de coût spécial a été créé dans 
l'application comptable CGAB afin d'avoir 
une idée de l'impact du procès d'assises 
des attentats du 22 mars 2016 sur le 
budget des frais de justice. 
 
 
Je peux également me référer à un avis 
du Conseil supérieur de la Justice de 
2011 qui peut être consulté à l'adresse 
https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.
pdf. 
 

Le Conseil supérieur de la Justice y a 
calculé le coût moyen d'un procès 
d'assises. 
 
 
 
2. 4. et 5. Les chiffres dont le service 
d’appui dispose sont extraits des 
applications avec lesquelles les greffes 
gèrent les dossiers judiciaires. Les cours 
d’assises ne disposent d’aucune 
application IT. De ce fait, le service 

1. Als bijlage vindt het geachte lid het 
aantal assisenzaken per jaar en per hof 
sinds 2018. Deze gegevens werden 
aangeleverd door de hoven van beroep. 
 
3. Het College van de hoven en 
rechtbanken beschikt niet over deze 
informatie.  
 
In het algemeen zijn de meeste kosten 
gerechtskosten (betaling loon juryleden, 
vergoedingen voor de tolken, 
vergoedingen aan getuigen,…).    
 
Specifiek voor de gerechtskosten werd 
een speciale kostenplaats gecreëerd 
binnen de boekhoudapplicatie CGAB 
om een idee te krijgen van de impact van 
het assisenproces van de aanslagen 
van 22 maart 2016 op het budget van de 
gerechtskosten. 
    
Ik kan ook verwijzen naar een advies 
van de Hoge Raad voor de Justitie uit 
2011 dat de consulteren valt via 
https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.
pdf  
 
De Hoge Raad heeft hier een 
berekening gemaakt over de 
gemiddelde kostprijs van een 
assisenzaak. 
 
 
2. 4. en 5. De cijfergegevens waarover 
de steundienst van het College van 
hoven en rechtbanken beschikt, worden 
uit de applicaties gehaald waarmee de 
griffies de gerechtelijke dossiers 
beheren. De assisenhoven hebben geen 

https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.pdf
https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.pdf
https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.pdf
https://csj.be/admin/storage/hrj/a0074b.pdf
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d'appui ne dispose pas de davantage 
d’informations. Chaque année, la 
question du nombre de procès d’assises 
est directement adressée aux cours 
d'appel. 
 
 
6. Sauf si une réparation s'avérait 
nécessaire à la suite d'un arrêt de la Cour 
constitutionnelle, je ne procéderai à 
aucun ajustement dans la procédure de 
la Cour d'assises au cours de la présente 
législature. Les derniers ajustements 
législatifs ont été apportés à l'approche 
du procès des attentats du 22 mars 2016, 
comme l'adaptation du nombre de 
récusations des candidats jurés et le fait 
de rendre possible la webradio. Au sein 
de ce gouvernement, l’idée de supprimer 
la Cour d'assises ou même d’instaurer 
des quick wins pour rendre les 
procédures plus simples et plus rapides 
ne trouve pas de soutien. 
 

IT-applicatie ter beschikking, waardoor 
de steundienst niet over meer data 
beschikt. Jaarlijks wordt het aantal 
assisenzaken rechtstreeks opgevraagd 
bij de hoven van beroep. 
 
 
6. Ik zal tijdens deze legislatuur geen 
aanpassingen meer doorvoeren aan de 
procedure voor het hof van assisen 
tenzij er een remediëring nodig zou zijn 
ten gevolge van een arrest van het 
Grondwettelijk Hof. De laatste 
wetgevingstechnische aanpassingen 
zijn gebeurd in de aanloop van het 
proces van de aanslagen van 22 maart 
2016 zoals bijvoorbeeld het aanpassen 
van het aantal wrakingen van kandidaat 
juryleden en het mogelijk maken van de 
webradio. Er is binnen deze regering 
geen draagvlak voor het afschaffen van 
het hof van assisen noch voor het 
invoeren van quick-wins om de 
procedure eenvoudiger en sneller te 
laten verlopen. 

 

 
 
 
 

V. VAN QUICKENBORNE 
Vice-Premier ministre et ministre de la Justice et de la Mer du Nord 

Vice-eersteminister en minister van Justitie en Noordzee 
 
 
 
 
Bijlage(n)/annexe(s) : 1 


